
 
 

Møteinnkalling 
 
 

Utvalg: Lyngsalpan verneområdestyre 
Møtested: Verneområdestyrets kontor, Strandveien 17 
Dato: 04.03.2019 
Tidspunkt: 10:00 – 14:00 

 
Eventuelt forfall må meldes snarest på tlf. 90930802.  Vararepresentanter møter etter 
nærmere beskjed. 
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Saksliste 

Utvalgs- 
saksnr 

Innhold Lukket Arkiv- 
saksnr 

ST 1/19 Godkjenning av innkalling og saksliste, 
styremøte 4. mars 2019 

 2019/2192 

ST 2/19 Protokoll etter styremøte 03.12.18  2019/2192 
ST 3/19 Årsmelding 2018  2019/2192 
ST 4/19 Årsrapport 2018, Statens naturoppsyn SNO  2018/1764 
ST 5/19 Forvaltningsplanen for Lyngsalpan 

landskapsvernområde endelig godkjent av 
Miljødirektoratet 

 2019/385 

ST 6/19 Tildeling av tiltaksmidler 2019 - prioritering  2019/645 
ST 7/19 Tildeling av midler til drift av verneområdestyret, 

kartlegging og planlegging 
 2019/2192 

DS 1/19 Dispensasjon til bruk av helikopter i reindrifta - 
Lyngsalpan landskapsvernområde 

 2019/1267 

 

3



  
 
                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 1/19 04.03.2019 

 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Innkalling og saksliste godkjennes 
 
 
 
 

Saksopplysninger 
Verneområdestyret satte opp møteplan for 2019 i sak 29/18. Påminnelse om styremøte 
ble sendt på e-post mandag 18. februar 2019 og innkalling med sakspapir sendes 
minst en uke før møtet. 

Vurdering 
 
 

  Arkivsaksnr: 2019/2192-0 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 19.02.2019 
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                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 2/19 04.03.2019 

 
 
 
 
 

Forvalters innstilling 
 
Protokoll etter styremøtet 3. desember 2018 godkjennes og signeres 
 
 
 

Saksopplysninger 
Forslag til protokoll ble sendt til styremedlemmene den 7/12. Det ble bestemt på 
styremøtet at Audun Johnsen og Nils Einar Samuelsen skal signere protokoll sammen 
med styreleder. 

Vurdering 
 
 

  Arkivsaksnr: 2019/2192-0 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 19.02.2019 
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                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 3/19 04.03.2019 

 
 
Vedlegg: 
1 Rapport VO-styret 2018 

 
 

Forvalters innstilling 
Verneområdestyret for Lyngsalpan landskapsvernområde/Ittugáissáid suodjemeahcci 
vedtar årsmelding 2018. 
 
 
 
 

Saksopplysninger 
Verneområdeforvalter har utarbeidet forslag til årsmelding, 2018, for Lyngsalpan 
verneområdestyre. Forslag til rapport ligger vedlagt. 
 
 

  Arkivsaksnr: 2019/2192-0 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 05.02.2019 
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Årsmelding  
 

 

 

Lyngsalpan verneområdestyre 

 

2018 
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Styret 2018 
Medlemmene fra kommune og Fylkeskommune sitter til etter kommune- og fylkestingsvalg i 

23019 mens representant fra Sametinget sitter til nytt Stortings- og Sametingsvalg i 2021. 

Styret har i 2018 hatt følgende sammensetning: 

Rolle Ordinært medlem Varamedlem Representerer 

Leder Sølvi Jensen Dan Håvard Johnsen Lyngen kommune 

Nestleder Anni Skogman Stein Valkoinen Tromsø kommune 

Styremedlem Knut Jentoft Solveig Sommerseth Storfjord kommune 

Styremedlem Gunda Johansen Odd Ronald Nilsen Balsfjord kommune 

Styremedlem Berit Kristine Utsi Hilde Marie Larsen Sametinget 

Styremedlem Audun Johnsen Rolf Johansen Sametinget 

Styremedlem Nils Einar Samuelsen Line Fusdahl Troms Fylkeskommune 

 

Forvaltningsansvar 
Verneområdestyret har, i tillegg til Lyngsalpan landskapsvernområde/Ittugáissáid 

suodjemeahcci, forvaltningsansvaret for Faueldalen naturreservat i Tromsø 

kommune. 

Verneområdeforvalter 
Lyngsalpan verneområdestyre deler verneområdeforvalter med Nordkvaløya-

Rebbenesøya verneområdestyre. Dette gjør at de administrative ressursene må 

deles. Mye av forvalters arbeidstid går derfor med til kjøring og administrative 

oppgaver i forhold til drift og oppfølging av de to styrene. Det ble imidlertid klart under 

fremlegging av statsbudsjettet at det bevilges ytterligere en stilling til forvalting av 

disse to områdene. Dette blir en dobling av forvalterressursene. 

 

Styrets aktiviteter i 2018 
 

Møter 
Verneområdestyret har hatt 4 ordinære styremøter i løpet av 2018 

 Lyngseidet 22. mars 2018 

 Elvevoll 18. juni 2018 

 Lyngseidet 1. november 2018 

 Vollan 3. desember 2018 

Møteinnkallinger med saksframlegg og møteprotokoller finnes tilgjengelig på 

verneområdestyrets hjemmeside. 
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Etter styremøte 18. juni var verneområdestyret på befaring i Elvevolldalen. Første 

stopp var gapahuken som Vestre Storfjord lysløypelag har satt opp ved elva, ca. 1 

km fra parkering ved Vestersidasenteret. Etter god prat og bålkaffe i gapahuken gikk 

turen videre opp til Nervatnet inne i landskapsvernområdet.  

     

Gapahuken                                                  Leder og nestleder i styret 

          

Pust i bakken           Elvevolldalen 
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I tillegg til de ordinære styremøtene har verneområdestyret invitert rådgivende utvalg 

på møte med styret der forvaltningsplanen og besøksstrategi var tema. Møtet med 

det rådgivende utvalget ble arrangert like etter styremøte 3. desember. 

Verneområdeforvalter var våren 2018 rundt i kommunestyremøtene i kommunene 

Tromsø, Balsfjord og Lyngen. Tema for innlegget til kommunestyrene var forvaltning 

av området og besøksstrategi. Storfjord kommunestyre fant ikke rom til et innlegg fra 

forvalter. 

I tillegg har verneområdeforvalter hatt flere møter og samarbeid med ulike lag og 

foreninger, Ishavskysten friluftsråd, Visit Lyngenfjord og kommuneadministrasjonen 

fra de ulike kommunene. 

I april ble det laget en informasjonsfilm om reinsdyrene som kom tilbake på 

sommerbeite i Lyngsalpan. Dette var et samarbeid mellom verneområdeforvalter og 

kommunikasjonsavdelinga hos Fylkesmannen. Videoen ble lagt på Fylkesmannens 

facebookside og også verneområdets facebookside. Filmen har 16 000 visninger og 

delt 121 ganger  

Studietur 

Verneområdestyret var 11. -14. september på studietur til Sveits. Studieturen ble 

gjennomført for å høste erfaringer og få gode ideer til verneområdestyrets arbeid 

med besøksstrategi. Verneområdestyret besøkte Parc National svisser i Zernez og 

Unesco biosphere Entlebuch. Det er laget egen rapport for studieturen. 

 

Gjengen som var på tur til Sveits 
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Besøksstrategi 

Verneområdestyret har brukt mye tid på utkast til besøksstrategi. Besøksstrategien 

for Lyngsalpan landskapsvernområde/Ittugáissíd suodjemeahcci er en plan for 

hvordan forvaltningen ønsker at besøkende skal møte verneområdet. 

Verneområdestyret har formulert følgende hovedmål: Lyngsalpan 

landskapsvernområde/Ittugáissáid suodjemeacci skal opprettholdes som et område 

med liten grad av fysisk tilrettelegging for friluftsliv og ferdsel. All ferdsel og aktivitet 

skal ta hensyn til sårbart plante- og dyreliv. Man skal gjennom besøksforvaltning gi 

gode opplevelser til besøkende, bidra til lokal verdiskapning og forståelse for, og 

stolthet over, verneverdiene i Lyngsalpan. 

Utkast til besøksstrategi er sendt til Miljødirektoratet for faglig gjennomgang. 

Forvaltningsplan 

I den praktiske og daglige forvaltningen av verneområdene vil det være et behov for 
en nyansering og presisering av verneforskriftene, dvs. en plan som inneholder mer 
detaljerte og konkrete” kjøreregler”. Dette kalles for en forvaltningsplan og vil være et 
arbeidsverktøy for verneområdestyret. 

 Forvaltningsplanen skal: Være et hjelpemiddel for å realisere formålet med 
vernet av landskapsvernområdet. 

 Være et redskap for å avveie brukerinteresser gjennom praktisering av 
verneforskriften 

 Bidra til å avklare og konkretisere hva som kan tillates av ulike aktiviteter og 
tiltak i landskapsvernområdet. 

Forvaltningsplanen for Lyngsalpan landskapsvernområde kom i retur fra 

Miljødirektoratet etter faglig godkjenning i mai. Planen ble lagt på høring 4. juli med 

en frist til å komme med innspill 1. oktober.  Verneområdestyret vedtok 

forvaltningsplanen i møte 3. desember og godkjent av Miljødirektoratet i brev av 19. 

desember 2018. 

 

Tiltak 

Verneområdestyret hadde i 2018 153 000 i tiltaksmidler på bakgrunn av tiltaksplan, 

og innmeldt behov til Miljødirektoratet. 

Midlene ble brukt som følger: 

 Innfallsport Russelv     29590,- 

 Innfallsport Sørlenangsbotn   20148,- 

 Ny toalettløsning Sørlenangsbotn  27721,- 

 Innfallsport Steindalen    14625,- 

 Klopplegging, merking    38540,- 

 Skoleprosjekt (gjennomføres, vår-19)  20000,- 

 Udisponert        2376,- 

SUM              153000,- 
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Barking av kloppematerialer 

   

Klopplegging     Reinsdyra tilbake på sommerbeite, april 2018 

12



  
 
                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 4/19 04.03.2019 

 
 
Vedlegg: 
1 Årsrapport til verneområdestyret 

 
 

Forvalters innstilling 
 
Lyngsalpan verneområdestyre tar årsrapport fra SNO til orientering. 
 
 
 

Saksopplysninger 
Verneområdestyret har mottatt rapport fra SNO om deres tilstedeværelse i, og ved, 
landskapsvernområdet.  
 
SNO har mer tilstedeværelse i landskapsvernområdet sammenlignet med tidligere år. 
Forvalter har mulighet å logge inn i verneområdeloggen for å få ut data fra SNO sin 
tilstedeværelse. Det legges inn rapport og bilder fra oppsynsturer. 

Vurdering 
 
 

  Arkivsaksnr: 2018/1764-0 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 07.02.2019 
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RAPPORT  

M-1164 | 2018 

Årsrapport for 2018 fra SNO til 

VO-styrer i Lyngsalpan og 

Nordkvaløya-Rebbenesøya LVO 
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Høst i Goverdalen. Foto: SNO 

 

SNO lokalt: 

 

Emil Halvorsrud 

Jon Ove Scheie 

 

 

 

I tillegg er det kjøpt tjenester av: 

 

Tommy Larsen 

 

 

 

 

 

Forord 
 

Rapporteringen er som vanlig en kort og summarisk sammenfatning av de feltoppdrag SNO har 

gjennomført i eller i tilknytning til de ovennevnte LVO. Rapportering av oppdrag gitt i 

bestillingsdialogen er gjort gjennom verneområdeloggen og vil ikke bli gjentatt i rapporten. 

 

Bortsett fra i forbindelse med oppsyn med motorferdsel og lakseoppsyn har ikke SNO avdekket forhold 

som har ført til anmeldelser eller annen oppfølging i de to landskapsvernområdene i 2018. 

 

Vi takker også i år for et godt samarbeid med områdeforvalter Oddrun Skjemstad!  
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Årsrapport for 2018 fra SNO til VO-styrer i Lyngsalpan og Nordkvaløya-Rebbenesøya LVO  |  M-1164 

1. Lyngsalpan LVO 

 

Det ble gjennomført snøskuteroppsyn i Lyngsalpan LVO ved tre anledninger i vår, en tur med 

skuter og to pr helikopter i samarbeid med politiet. Dette resulterte i totalt 12 saker anmeldt 

for brudd på Lov om motorferdsel i utmark i området, i tillegg til en del andre trafikale 

forhold. 

 

I forbindelse med motorferdselkontroll etter ulovlig ATV-kjøring ble Lyngsalpan LVO 

undersøkt med helikopter en dag i oktober. Ingen saker ble avdekket innenfor området.   

 

 
Nytt løveskilt i Piggtindskaret. 

 

SNO sine tjenestefartøy Tyvjo, Ravn og Polarjo har vært i området rundt Lyngstuva og ned til 

Indre Gamvik på oppsyn ved hele 15 anledninger i juni og juli.  

 

I tillegg har innleid tjenestekjøp Tommy Larsen, i perioden juni til september, hatt totalt 8 

feltoppdrag i eller i tilknytting til landskapsvernområdet. Han har både vært med båt og til 

fots.  SNO hadde ikke egne midler til å kjøpe timer til VO-oppsyn fra Tommy Larsen i år. 

 

I forbindelse med ulike bestillingsoppdrag innenfor Lyngsalpan har SNO-ansatte ved 8 

anledninger vært til fots inne i landskapsvernområdet i perioden juli til oktober. Resultatene 

fra disse turene legges inn i VO-logg. Arbeidet med å få kartfestet og beskrevet ulike 

installasjoner innenfor området fortsetter neste år.  

 

 

Totalt gir dette for 2018 ca 65 oppsynstimer av SNO i Lyngen LVO. En god økning fra tidligere 

år! 
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Årsrapport for 2018 fra SNO til VO-styrer i Lyngsalpan og Nordkvaløya-Rebbenesøya LVO  |  M-1164 

 

2. Nordkvaløya-Rebbenesøya LVO  

 

7 tokt er gjennomført innenfor landskapsvernområdet i 2018: 

 

 1. og 2. mai var SNO på oppsynsrunde i området ombord i KV Heimdal.  

 

 6. og 7. september hadde SNO-Troms sin regionsamling i området om bord i vårt nye 
tjenestefartøy Ravn. Vi var 5 deltagere. Kan nevne at minkproblematikk var et av 
temaene på samlingen, og vi tok ut en mink på Hersøya. 

 

 I løpet av juni og juli var tjenestefartøyene Tyvjo, Ravn og Polarjo på totalt 5 
oppsynstokt gjennom området, primært på lakseoppsyn. 

 

For rapportering av bestillinger henvises til VO-logg. 

 

 
Minkfangst på Hersøya. 
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Årsrapport for 2018 fra SNO til VO-styrer i Lyngsalpan og Nordkvaløya-Rebbenesøya LVO  |  M-1164 

3. Vedlegg 

Bestillingskjema fra LVO til SNO 2018 
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Miljødirektoratet er et statlig forvaltningsorgan 

underlagt Klima- og miljødepartementet. Statens 

naturoppsyn (SNO) er Miljødirektoratets 

feltpersonell. 

 

SNO ivaretar nasjonale miljøverdier og forebygger 

miljøkriminalitet. Oppgavene spenner fra kontroll 

og overvåking, til skjøtsel i verneområder, 

tilrettelegging i viktige natur- og kulturminne-

områder, informasjon og formidling.  

 

SNO har også mange oppgaver knyttet til store 

rovdyr, både registrering av bestander, 

dokumentasjon av skader på husdyr og tamrein,  

og uttak av dyr det er gitt fellingstillatelse på. 

Ledelsen i SNO sitter i Trondheim, og vi har  

ca. 60 lokalkontor spredt over hele landet. 

Statens naturoppsyn 

Telefon: 03400/73 58 05 00  |  Faks: 73 58 05 01 

E-post: post@naturoppsyn.no  |  Nett: naturoppsyn.no 

Post: Postboks 5672 Torgarden, 7485 Trondheim 

Besøksadresse: Brattørkaia 15, 7010 Trondheim 
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                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 5/19 04.03.2019 

 
 
Vedlegg: 
1 Forvaltningsplan for Lyngsalpan landskapsvernområde for endelig vedtak 

 
 

Forvalters innstilling 
 
Lyngsalpan verneområdestyre tar Miljødirektoratets endelig godkjenning av 
forvaltningsplanen til orientering. 
 
 
 

Saksopplysninger 
Lyngsalpan verneområdestyre vedtok i styremøte, 3. desember 2019, å sende styrets 
vedtatte forvaltningsplan til Miljødirektoratet for endelig godkjenning. Forvalter sendte 
forvaltningsplanen og møteprotokoll fra verneområdestyret til vedtak 7. desember 
2018. Miljødirektoratet har i brev av 19. desember 2018 endelig godkjent 
forvaltningsplanen, se vedlegg. 

Vurdering 
 
 

  Arkivsaksnr: 2019/385-0 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 19.02.2019 
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Postadresse: Postboks 5672, Torgarden, 7485 Trondheim | Telefon: 03400/73 58 05 00 | Faks: 73 58 05 01 
E-post: post@miljodir.no | Internett: www.miljødirektoratet.no | Organisasjonsnummer: 999 601 391 
Besøksadresser: Brattørkaia 15, 7010 Trondheim | Grensesvingen 7, 0661 Oslo|  
Besøksadresser Statens naturoppsyns lokalkontorer: Se www.naturoppsyn.no

1

Forvaltningsplan for Lyngsalpan landskapsvernområde for 
endelig godkjenning 

Vi viser til forvaltningsplan innsendt til endelig godkjenning den 12.12.2018. Vi godkjenner 
forvaltningsplanen uten ytterligere kommentarer og ønsker lykke til med videre forvaltning av 
Lyngsalpan landskapsvernområde. 
Vi anbefaler på generelt grunnlag at forvaltningsplanen revideres innen 10 år. 

Hilsen 
Miljødirektoratet 
 
 
Dette dokumentet er elektronisk godkjent 
 
Olav Nord-Varhaug Line-Kristin Larsen 
seksjonsleder seniorrådgiver 
 
 
Tenk miljø - velg digital postkasse fra e-Boks eller Digipost på www.norge.no.   
 
 
 

Verneområdestyret for Lyngsalpan landskapsvernområde 
Postboks 6105 
9291 TROMSØ 

 
 
Trondheim, 19.12.2018 

 

Deres ref.: 
[Deres ref.] 

Vår ref. (bes oppgitt ved svar): 
2014/6447 

Saksbehandler: 
Line-Kristin Larsen 
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                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 6/19 04.03.2019 

 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Lyngsalpan verneområdestyre vedtar å følge prioriteringsrekkefølgen i tiltaksplanen og 
bevilger tildelte midler på følgende prosjekter: 
 
Merking og skilting           30.000,- 
Faueldalen           135.000,- 
Steindalen           120.000,- 
Reservepott            15.000,- 
SUM:            300.000,- 
 
 
 
 

Saksopplysninger 
Lyngsalpan verneområdestyre behandlet i desember 2018 tiltaksplanen for 2019 og 
følgende behov for midler ble meldt inn til Miljødirektoratet i januar 2019: 
 

  Arkivsaksnr: 2019/645-0 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 12.02.2019 
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Til sammen et ønske om en pott på 665.000. 
 
Miljødirektoratet har behandlet innmeldingen og verneområdestyret er tildelt følgende 
bevilgning for 2019: 

 
 

Vurdering 
Ny hjemmeside er utenfor postformålet på 31-potten. Dette skal tas gjennom 21-potten 
og i mail fra Olav Nordvarhaug (tildeling av styremidler) ble det presisert at søknader 
om midler til nett-/hjemmesider er kuttet i påvente av en overbygning som 
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Miljødirektoratet vil jobbe med. Direktoratet har i 2019 fått i oppdrag fra KLD å utvikle 
en felles nettportal for nasjonalparkene. 
 
Når det gjelder implementering av merkevare avventes utbetaling til den fysiske 
installering til innholdet i informasjonsmaterialet begynner å bli klart. Forvalter forstår 
dette slik at dersom vi kommer så langt med innhold på noen plakater, vil vi kunne få 
midler til dette ved supplerende tildelinger. 
 
Verneområdestyret har derfor 300.000,- til fordeling på prosjektene i 2019. 
 
Det er igangsatt et samarbeid med Ishavskysten friluftsråd, Tromsø kommune og Jøvik 
utviklingslag om etablering av en innfallsport/startsted i Faueldalen. Det er laget en 
prosjektbeskrivelse og verneområdestyrets del i arbeidet vil være innkjøp av 
toalettløsning og bygg, samt opprusting av eksisterende parkeringsplass. En kostnad 
stipulert til 135.000,-  
Grunneierne har gitt sin velsignelse til prosjektet og søknad er sendt inn til Statens 
vegvesen. Tromsø kommune må også behandle en søknad om disp. fra arealplanen.   
 
Bygging og fysisk arbeid med innfallsporten vil utføres av Jøvik utviklingslag. 
Utviklingslaget vil også ta på seg fremtidig drift av området og Tromsø kommune vil gi  
kompensasjon til dette. 
 
I Steindalen i Storfjord er det etablert en parkeringsplass og startsted for videre ferdsel 
opp i Steindalen. Det har tidligere vært et samarbeid med Ima tursenter om tilgjengelig 
toalett på deres anlegg. Dette samarbeidet er avsluttet og behov for bygging av toalett 
er derfor nødvendig. Det er mulig å komme opp til parkeringsplassen med septikbil slik 
at man kan bygge toalett med nedgravd tank. Det vurderes dit hen at man kan fortsette 
å bruke den toalettløsningen som vi har montert i Russelv og i Sørlenangsbotn. 
Verneområdestyret må gå inn i et samarbeid med Storfjord kommune om fremtidig drift 
av toalettet da man ikke får midler til drift fra Miljødirektoratet. I innmelding av behov ble 
det stipulert en kostnad på kr 120.000,- til toalett. 
 
Det kom flere bemerkninger under spørreundersøkelsen om at stien til Lyngstuva er for 
dårlig merket. Dersom man ikke går over fjellet, eller vet hvor man skal gå, er det fare 
for å gå seg fast. Stien bør derfor merkes godt og man bør ha skiltpekere som viser 
hvor man skal gå. Det ble fremmet navnesak for Blåisvatnet/Blåvatnet. Det godkjente 
navnet på vannet er nå Blåisvatnet. Vi må derfor bytte ut alle skilt som det står 
Blåvatnet på. I tillegg bør vi bestille noen flere skiltpekere til området i Botn også. Her 
vil det påløpe kostnader til innkjøp av skilt og oppsetting av disse. Merking av sti kan 
foretas av forvalter. I innmelding av behov for midler var det stipulert til kr 30.000,- 
 
Det siste tiltaket som det ble meldt inn behov for penger til, var ei bro over Kvalvikelva. 
Dersom alle midler til prosjektene ovenfor går med, er det bare kr 15.000,- igjen til bro. 
Det er lite trolig at dette vil være tilstrekkelig til bygging av bro i dalen. Det kan være 
greit å ha en liten reserve i tilfelle uforutsette kostnader på de to store 
byggeprosjektene som skal gjennomføres i løpet av året.  
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                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 7/19 04.03.2019 

 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Lyngsalpan verneområdestyre vedtar å bruke kr 70.000,- på kartlegging av 
kulturminner i området Sørlenangsbotn/Jægervatnet. Det vedtas også å bruke kr 
60.000,- på film om Lyngsalpan med musikk fra Ringbakken.  
 
Ytterligere driftsmidler til styret vil gå til den daglige driften av styret. Forvalter bes om å 
følge opp slik at det ikke blir overforbruk av styremidlene. 
 
 
 
 

Saksopplysninger 
Verneområdestyret har i epost fra Miljødirektoratet v/Olav Nordvarhaug blitt informert 
om tildeling i 2019: 
«Det har kommet inn søknader på langt over disponibel ramme. Flere gode formål vil 
det dermed ikke bli midler til. Sluttføring av besøksstrategier for nasjonalparker er 
prioritert, jf politiske føringer. Vi har dermed måtte redusere/avslå søknader om midler 
til forvaltningsplaner, men har forsøkt å skjerme pågående prosesser. En god del 
søknader om kartlegging, spesielt de som vurderes å ha liten betydning for 
besøksforvaltningsarbeidet, har vi måttet kutte/redusere i beregningen av tildelt ramme. 
Søknader (både på drifts- og tiltakspost) om midler til nett-/hjemmeside er kuttet i 
påvente av en overbygning som Miljødirektoratet vil jobbe med, jf at vi i år har fått 
oppdrag fra KLD om å utvikle en felles nettportal for nasjonalparkene. Vi har på 
driftsmidlene kuttet ønsker om studie-/fagturer til styrene da 2019 er siste funksjonsår 
for eksisterende styrer. Det vil av den grunn heller ikke bli gjennomført 
nasjonalparkkonferanse for styrene i år. Vi har også redusert søknader som inneholder 
overhead til fylkesmennene.» 
 
Lyngsalpan verneområdestyre meldte inn følgende behov: 

  Arkivsaksnr: 2019/2192-0 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 06.02.2019 
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Verneområdestyret er tildelt 
Drift av styret:    260.000,- 
Planlegging/kartlegging:  150.000,- 
SUM:     410.000,- 

Vurdering 
 
I 2018 hadde verneområdestyret ca. 50.000,- igjen til kartlegging m.m. ved årets slutt. 
Verneområdeforvalter konfererte med styreleder og besluttet å inngå avtale med Troms 
fylkeskommune for kartlegging av kulturminner i landskapsvernområdet. Kr 50.000 ble 
overført til fylkeskommunen.  
 
Etter tildeling fra Miljødirektoratet har verneområdeforvalter kontaktet Troms 
Fylkeskommune for å planlegge kartlegging i 2019. Kartleggingen vil være et 
samarbeid mellom Fylkeskommunen og Sametinget. Det er kanskje størst potensiale 
for samiske kulturminner i dalførene og på fjellet. Ved bruk av ytterligere 70.000 vil man 
kunne få en god kartlegging som man kan dra nytte av i den daglige forvaltningen av 
området. Prioritering av område for kartlegging bør være et område med mye ferdsel, 
samt potensiale for funn av kulturminner. Området i Sørlenangsbotn/Jægervatnet peker 
seg ut som et interessant område: 
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Som en ser er det ikke registrert kulturminner innenfor dette området. Det skyldes ikke 
at det ikke finnes kulturminner, men at området ikke er kartlagt. Litt usikkert på hvor 
mye en kan få kartlagt for 120.000,-. Dersom Sametinget og Fylkeskommunen ser at 
man rekker over flere områder enn dette området, vil de komme med forslag til område 
som kan ha stort potensiale til funn. 
 
Flere av nasjonalparkene har laget film fra parkene. Man kan få sagt mye i en film, uten 
egentlig å si det. Man kan få frem et budskap på en pedagogisk god måte. I Lyngen er 
det en ung gutt, Marius Hoe, som har startet eget firma der han produserer film. Han 
har blant annet laget en informasjonsfilm for Lyngen kommune. Forvalter har tatt 
kontakt med Hoe for å høre om muligheten for å lage en film om Lyngsalpan. Med på 
en slik film ønsker jeg at man har med natur, mennesker på tur i naturen, på tur med 
hund der man viser at man setter bånd på hunden, filme en person som går gjennom 
en utmarksport og lukker porten etter seg, isbre, brevann, sau på beite, reinsdyr…….en 
film som får med seg de fleste elementer i området. Har fått et tilbud på produksjon til 
kr 50.000,- 
 
Da Lyngsalpan landskapsvernområde ble opprettet ble det laget en egen komposisjon 
til området. Dette ble laget av Bård Ringbakken og spilt under den offisielle åpningen 
av verneområdet i juni 2004. Denne musikken vil egne seg veldig godt som 
bakgrunnsmusikk på en film om området. Forvalter har vært i kontakt med Ringbakken 
og han tente veldig på den ideen. Melodien finnes imidlertid ikke innspilt. Han kan få 
spilt inn musikken på lydstudio i Lyngen, hos Birkir Gudmundsson Jullum. Ringbakken 
skal ikke ha noe for bruk av musikken, men det vil påløpe kostnader til innspilling da 
han må leie inn musikere i tillegg til seg selv. Man kan få spilt inn stykket for kr 10.000,- 
 
Verneområdestyret har snakket om å arrangere et seminar med fokus på 
besøksforvaltning og eventuelt lansere ideen om å få status som biosfæreområde. Det 
skal imidlertid arrangeres et seminar i regi av Nord Troms regionråd i august 2019. Kan 
muligens verneområdestyret delta i planlegging og gjennomføring av denne samlingen. 
Vil dette være riktig arrangement å introdusere ideen om biosfæreområde ved å 
invitere Christian fra Entlebuch til dette seminaret? Styret kan eventuelt dekke reise og 
opphold for Christian. 
 
Verneområdestyret skal ha 4 styremøter gjennom året der et av dem skal være en 
befaring. Kostnadene til styremøtene varierer med deltakelse, og hvor møtene 
arrangeres. Det er i tildelingen fra direktoratet sagt at det ikke er bevilget midler til 
studiereiser for styrene i 2019 da dette er et valgår, og mange av styremedlemmene 
kan bli byttet ut etter valget. Av samme grunn vil det ikke arrangeres 
nasjonalparksamling i 2019. Verneområdestyret kan likevel innenfor rammen til 
driftsmidlene velge å f.eks. ta et av styremøtene et annet sted. Kan det kanskje være 
en idé og besøke Varanger som har vært en av pilotene for Miljødirektoratets innføring 
av ny merkevare. Kan man kanskje reise til Vadsø i forbindelse med befaring/styremøte 
som er satt opp i juni? Dette må diskuteres i styremøte og tas en beslutning på. 
 
Det er ikke kommet signaler på hvordan det blir med telefon til verneområdeforvaltere 
og eventuell overhead til Fylkesmannen. Dette har det vært ulik praksis på i Troms og 
Finnmark. Ved sammenslåing av embetene er dette noe som enda ikke er avklart. I 
tilfelle Fylkesmannen i Troms og Finnmark fortsetter med Fylkesmannen i Troms sin 
praksis, vil 7 % av midlene trekkes til overhead. I tillegg vil det bli noen tusen i året for 
dekking av forvalters telefon. Ved to forvaltere dobles denne kostnaden (vil likevel 
deles med Nordkvaløya-styret).
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Fra: Skjemstad, Oddrun[fmtrods@fylkesmannen.no]
Dato: 18. jan 2019 11.29.00
Til: 'jmturi@gmail.com'
Kopi: Lasse Boberg (lboberg@hotmail.com); Lyngen kommune (post@lyngen.kommune.no); FMTF Post; Henrik Gaup
(henrik.gaup@gmail.com)
Tittel: Dispensasjon til bruk av helikopter i reindrifta, Lyngsalpan landskapsvernområde

Hei
 
Viser til søknad om bruk av helikopter i Lyngsalpan til sanking/driving av rein.
 
Saken er behandlet og vedtaket ligger vedlagt.
 
Lykke til i arbeidet med å få dyrene ned fra fjellet.
 
Kopi til:
Lyngen kommune
Fylkesmannen i Troms og Finnmark
Lasse Boberg
Henrik Gaup
 
Med hilsen 
  
Oddrun Merete Skjemstad 
Verneområdeforvalter 
Mobil: 90930802 
E‐post: fmtrods@fylkesmannen.no 
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Johan Mathis Turi 

jmturi@gmail.com 

 

SAKSBEHANDLER: ODDRUN SKJEMSTAD   VÅR REF: 2019/1267  DATO: 18.01.2019 

 

Innvilget dispensasjon til bruk av helikopter til reindrift, Lakselvdal-Lyngsdal 

reinbeitedistrikt, Lyngsalpan LVO 

 

Viser til telefonsamtale med Johan Mathis Turi angående søknad om bruk av 

helikopter i forbindelse med reindrift på den sørlige delen av Lyngenhalvøya. 

Med bakgrunn i gitte delegeringer i Lyngsalpan verneområdestyre, samt 

forvaltningsplanen, er saken behandlet delegert, og det er fattet følgende vedtak: 

Det gis med hjemmel i § 3, pkt. 5.3 f, dispensasjon til lavtflyging og landing med 

helikopter i forbindelse med driving og flytting av rein i januar 2019. 

Vilkår: 

 Dispensasjon til bruk helikopter gjelder i januar 2019 
 Formålet med bruk av helikopter er driving og flytting av rein fra 

sommerbeitelandet   
 Det må tas hensyn til vilt i fjellet og skogen. Det er mye snø og vinteren er en 

minimumsfaktor for dyrene. 

Kunnskap om virkningen av denne tillatelsen er tilstrekkelig til at det kan dispenseres, 

jfr. naturmangfoldloven §8. Det anses som at en tillatelse ikke vil være i strid med 

verneformålet. Det er også lagt vekt på at bruk av helikopter i denne forbindelsen vil 

være tryggere for reindriftsutøverne enn bruk av snøscooter.  

Det gjøres oppmerksom på at en tillatelse etter naturmangfoldloven ikke fritar for 

eventuell innhenting av nødvendig tillatelse etter annet lovverk. 

Klageadgang: Vedtaket kan påklages innen tre uker til Miljødirektoratet. Klagefristen er 3 uker fra 

den dagen da brevet kom fram til påført adressat. Det er tilstrekkelig at klagen er postlagt innen 

fristens utløp. Klagen skal sendes skriftlig til Lyngsalpan verneområdestyre, angi vedtaket det klages 

over, den eller de endringer som ønskes, og de grunner du vil anføre for klagen. Dersom du klager så 

sent at det kan være uklart for oss om du har klaget i rett tid, bes du også oppgi når denne melding 

kommer frem. 
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Med hilsen 

 

Oddrun Skjemstad 

Verneområdeforvalter 

 

Kopi til:  

Fylkesmannen i Troms og Finnmark 

Lyngen kommune 

Lasse Boberg 
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Saksopplysninger: 

Lakselvdal-Lyngsdal reinbeitedistrikt har via telefon søkt om dispensasjon til bruk av 

helikopter for å forsøke å få ned en flokk med reinsdyr området ved Daltinden i 

Lyngen kommune. Det er mye snø i området med stor skredfare, og mye is, slik at 

det for tiden ikke er forsvarlig å bruke snøscooter for å drive dyrene ned.  

 

 

Verneregler Lyngsalpan landskapsvernområde: 

Reindriftsnæringens tillatelse til bruk av motorkjøretøy i utmark er hjemlet i 

unntaksbestemmelsene i motorferdselloven og i reindriftslovens § 23. 

Lyngsalpan landskapsvernområde ble vernet med hjemmel i naturvernloven 

20.februar 2004. 
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Naturvernloven ble 1. juli 2009 erstattet av naturmangfoldloven, men 

verneforskriftene opprettet med hjemmel i naturvernloven gjelder fortsatt, jmfr. 

naturmangfoldlovens § 77. 

§ 2. Formål "Formålet med vern av Lyngsalpan landskapsvernområde er å ta vare 

på et av Norges mest karakteristiske fjellområder som inkluderer isbreer, morener, 

daler og geologiske forekomster med det biologiske mangfoldet, de kulturminner og 

den kulturpåvirkning som preger landskapet. 

Allmennheten skal ha anledning til naturopplevelse gjennom utøving av tradisjonelt 

og enkelt friluftsliv med liten grad av teknisk tilrettelegging. 

Ivaretakelse av naturgrunnlaget innenfor landskapsvernområdet er viktig for samisk 

kultur og næringsutnyttelse. Området skal kunne brukes til reindrift". 

§ 3, pkt. 5 Motorisert ferdsel 

5.a Motorferdsel på land og i vann/vassdrag er forbudt. Forbudet gjelder også 

lavtflyging under 300 meter og landing. Henting og bringing av passasjerer og gods 

der luftfartøyet ikke berører bakken, er også forbudt. 

I punkt 5.2 spesifiserer hvilke tiltak der motorferdsel likevel er tillatt og i 5.3 i hvilke 

tilfeller det kan gis dispensasjon for til motorisert ferdsel. 

Pkt. 5.3 Forvaltningsmyndighetene kan gi tillatelse til: 

a) motorferdsel på barmark i forbindelse med reindriftsutøvelse i samsvar med 

godkjent distriktsplan etter reindriftsloven. (utdrag som omfatter lufttransport 

og landing med helikopter) 

b) landing med helikopter og bruk av snøscooter/beltevogn på vinterføre i 

sammenheng med forsvarets øvelser. 

f) nødvendig lufttransport i forbindelse med landbruksdrift og reindrift 

h) nødvendig transport ved tilsyn og vedlikehold av kraftledninger. Ved akutte 

behov for slik transport, uten at det er gitt løyve, skal det sendes melding til 

forvaltningsmyndighet 

§3 , pkt. 6 Forurensing 

6.2 Unødvendig støy er forbudt. Eksempel på dette er motor på modellfly og 

modellbåter. Listen er ikke uttømmende. 

I henhold til naturmangfoldloven (§ 7) skal også prinsippene i samme lovs §§ 8-12 

legges til grunn som retningslinjer ved utøvelse av offentlig myndighet, også når 

forvaltningsmyndigheten fatter vedtak etter forskrifter for verneområder. 

Vurderinger: 

I henhold til verneformålet skal det kunne drives reindrift i landskapsvernområdet. 
Moderne reindrift medfører bruk av motoriserte kjøretøy, og verneforskriften hjemler 
bruk av barmarkskjøretøy og helikopter til dette formålet. 
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Flygingen skal skje på en tid av året som er mindre sårbart med tanke på vilt. Det er 
ikke hekking, eller nyfødte kalver i fjellet på denne tiden av året. Flygingen skal også 
foregå på en tid av året som det er mindre folk på tur i fjellet. Det vil ikke være så 
mange som blir forstyrret av flygingen. Det er lavsesong med tanke på turisme. 
Sjenanse i forhold til friluftsliv vil derfor være minimal. Flygingen foretas ikke bare til 
fornøyelse, men det vil lette reindriftsutøvelsen betraktelig slik at det betraktes som 
nytteflyging/-kjøring. Vinteren er imidlertid minimumsfaktoren for vilt slik at det vil 
være viktig å minimere forstyrrelsen. Det er mye snø i fjellet/skogen og det er viktig å 
forsøke å unngå å stresse annet vil som f.eks. elg. 
 
Bruk av helikopter i dette tilfellet vil også være et sikkerhetsmoment for reindrifta. Det 
er skredfare i området og bruk av snøscooter i dette tilfellet vil kunne være til fare for 
reindriftsutøverne. Det er også viktig å få dyrene ned fra fjellet da reinsdyrene også 
er svært utsatt med tanke på snøskred, samt at det er lite mat tilgjengelig for dyrene. 
Det er også utenfor beitetiden i området for reindrifta slik at dyrene bør fraktes til 
vinterbeiteområdene i Finnmark. 
 
 
Naturmangfoldlovens § 8, kunnskapsgrunnlaget: Det anses som at det foreligger 
nok kunnskap om virkningen av å gi en tillatelse i dette tilfellet, jfr. 
naturmangfoldlovens § 8. Samme lovs § 9, føre-varprinsippet, kommer derfor ikke 
til anvendelse. 
 
§ 10 Økosystemtilnærming og samlet belastning: Den samlede belastningen i 
landskapsvernområdet i forhold til motorisert ferdsel er vurdert som lav. En tillatelse i 
dette tilfellet åpner ikke for å gi tillatelse til bruk av helikopter til alle formål. Det vil 
derfor ikke skape presedens for å gi dispensasjon til bruk av helikopter. En tillatelse 
vil heller ikke på sikt føre til en uthuling av vernet.  
 
Verneområdestyret er i ferd med å utarbeide forvaltningsplan for området og vil i 
planen lage føringer på hvordan slike søknader skal håndteres i framtiden.  
 
En vurdering etter naturmangfoldlovens § 11, kostnadene ved miljøforringelse, 
anses ikke som relevant i denne saken. 
 
§ 12 Miljøforsvarlige teknikker og driftsmetoder: Det skal tas hensyn til alt fugle- 
og dyreliv i forbindelse med flygingen 
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